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Dárcovský summit 2024 
35 let občanské společnosti a nadačního sektoru 

 
 
26. 11. 2024 – 14. ročník Dárcovského summitu se zamýšlel nad změnami, kterými prošly za 
35 let novodobé historie občanské společnosti nadační sektor a dárcovství firem  
a veřejnosti. Současně se stal místem pro sdílení unikátního souboru dat a trendů ze 
současného českého dárcovství. Konal se 26. listopadu v historických prostorách 
Kaiserštejnského paláce v Praze za přítomnosti osobností z nadačního, firemního  
a mediálního sektoru. Setkání zasvěceně moderovala Daniela Brzobohatá a záštitu poskytli 
prezident ČR, Petr Pavel, místopředsedkyně Senátu PČR, Jitka Seitlová  
a místopředsedkyně ČR, Olga Richterová. 
 
Místopředsedkyně Senátu PČR, Jitka Seitlová ocenila nadační sektor a dárcovství nejen za 
podporu, kterou poskytuje. „Dárcovství, solidarita, lidský přístup a pomoc je něčím, co naši 
rozdělenou společnost spojuje. I za to vám patří dík,“ řekla na konec svého vystoupení. 
Místopředsedkyně Poslanecké sněmovny PČR, Olga Richterová připomněla spolupráci 
nadačního sektoru a veřejné správy, která je někdy obtížná, ale přináší výsledky.   
 
V první části programu promluvil o úspěšné osmileté spolupráci s Fórem dárců Aleš Mohout, 
ředitel speciálních projektů ve společnosti Economia, a.s., která každoročně k Dárcovskému 
summitu připravuje speciální číslo magazínu Hospodářských novin Byznys pomáhá. Spolupráce 
bude pokračovat i nadále s tím rozdílem, že magazín bude nahrazen novinovou přílohou, která 
bude přehlednější a bude mít větší čtenářský dosah.    
 
Klára Šplíchalová, výkonná ředitelka Fóra dárců, společně s Radkem Jiřičným, vedoucím 
výzkumného týmu společnosti InsightLab, představili Mapu dárcovství 2024, která je výsledkem 
analýz, rešerší, jedinečného výzkumu a unikátních dat o současném stavu dárcovství.  
 
Klára Šplíchalová informovala o objemu rozdělených finančních prostředků v roce 2023 od 
různých dárců – nadací, firem a individuálních dárců. I když firmy a veřejnost ve svých příspěvcích 
mírně stagnují, podpora nadačního sektoru vzrůstá. Pokračovala informacemi o žebříčku TOP 10 
nadací, tématech podpory nadačních a firemních subjektů, o unikátním a specificky českém 
projektu dárcovská SMS a o jeho proměnách za 20 let existence.  
 
Připomněla také proměny nadačních aktivit, finančních zdrojů, struktury majetku a podporovaných 
témat, ke kterým došlo v průběhu 35 let (studii zpracovala pro Fórum dárců Hana Frištenská). 
„Věřím, že dnešní setkání je příležitostí nejen pro sdílení dat, ale i prostorem pro inspirace  
a nápady, které posunou dárcovství dál,“ řekla Klára Šplíchalová. 
 
Radek Jiřičný pokračoval s výsledky výzkumu české veřejnosti a jejímu vztahu k dárcovství,  
o motivaci k dárcovství a k výběru podporovaných sbírek (účel sbírky, transparence a renomé 
pořadatelské organizace), o vzrůstající ochotě k dlouhodobé podpoře a o trendu zvyšujících se 

https://www.donorsforum.cz/o-dacovstvi/mapa-darcovstvi-2024.html
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očekávání od dárcovství firem. Zazněla také optimistická informace o budoucnosti dárcovství, a to, 
že 9 z 10 dětí si myslí, že darovat se má. 
    
Program pokračoval rozhovorem Daniely Brzobohaté s Michaelem Kocábem, hudebníkem, 
občanským aktivistou, politikem a podnikatelem, který byl jedním z hybatelů dění v roce 1989. 
S vážností i s humorem, s nadhledem a entuziasmem vzpomněl na pilíře tehdy vybudované, které 
do dneška přežily, i když některé mírně korodují. „Jedním z těch pilířů, co pevně stojí, je občanská 
společnost. Neziskový sektor, který je její součástí, pečuje o lidskou důstojnost a svobodu. 
Nadace mají vytvářet hodnotovou komunitu, mají být nositeli hodnot. Jejich budoucnost je v lidech, 
kteří hodnoty ctí a respektují,“ řekl Michael Kocáb. 
 
V úvodu závěrečného diskusního bloku informovala Klára Šplíchalová o novém dlouhodobém 
projektu Fóra dárců: „Je jím NERN – Národní expertní platforma pro nadační sektor. Chceme se 
soustředit na mezisektorovou spolupráci a najít společně nové inspirativní cesty k rozvoji 
dárcovství.“    
 
O historii svých dárcovských aktivit, jejich současnosti a budoucnosti diskutovali Michaela 
Chaloupková, členka představenstva skupiny ČEZ, Vladimíra Michnová, Vice President Human 
Resources skupiny LINET Group SE, Michal Kadera, ředitel vnějších vztahů Škoda Auto a.s.  
a Karel Malec, ekonom a pedagog ekonomické fakulty ČZU.  
 
Michaela Chaloupková (ČEZ) připomněla vývoj dárcovství od široké charity ke specifikaci firemní 
podpory a konkrétnímu zacílení do lokalit, kde ČEZ působí. Podpora je tematicky propojena 
s ochranou životního prostředí a s udržitelností.  
 
Ve společnosti Škoda Auto a.s. sahá charita, původně zaměřená na zaměstnaneckou komunitu, 
až k zakladatelům firmy. „V současné době je pro firmu důležitým kritériem efekt dopadu, jak byla 
podpora využita a jaký byl její přinos,“ řekl Michal Kadera.   
 
V LINET Group SE, která vznikla po roce 1989 a je výrobcem zdravotnického zařízení, cílí 
podpora k cílové skupině spjaté s jejím produktem, zdravotnickým zařízením.  
 
Všichni diskutující se shodli na tom, že v postoji firem by se měl prolínat ekonomický i sociální 
princip a aktivity velkých firem by měly být motivující i pro malé a střední firmy. Na otázku Daniely 
Brzobohaté, zda si firmy mohou dovolit nebýt veřejně prospěšné, shodně odpověděli, že 
prospěšnost firmy je očekávána nejen od veřejnosti, ale i od zaměstnanců. Zvláště mladší 
generace, pro které je při výběru pracovního místa důležitá nejenom výše osobního ohodnocení, 
ale i míra zapojení firmy do veřejně prospěšných aktivit.  
 
Všichni diskutující vidí efekt své podpory v propojení firemních strategií a sociálního života 
komunity, v rozvoji veřejného prostoru, ve kterém působí a v podpoře soudržnosti komunity.        
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Akci živě streamovala Česká televize, záznam je možné sledovat prostřednictvím iVysílání. 

Ke zhlédnutí zde. 
 
Kompletní fotogalerii najdete zde . 
 
Partnery Dárcovského summitu byli Economia, a.s., ČSOB a.s., Nadace Preciosa  
a Kaiserštejnský palác. Hlavními mediálními partnery pak Česká televize a Český rozhlas. 
 
 
Kontakt pro média: 
 
Klára Šplíchalová                                Klára Stuchlá Libertová 
Výkonná ředitelka Fóra dárců               Manažerka dárcovských programů   
splichalova@donorsforum.cz                libertova@donorsforum.cz 
+(420) 725 999 101                               +(420) 725 999 102 
 

 

Pro editory: 

 

Fórum dárců je jediný celorepublikový spolek zastřešující dárce v České republice. Na budování a 

rozvoji prostředí pro dárcovství pracuje Fórum dárců úspěšně od roku 1997. Při Fóru dárců se 

vyprofilovala Asociace nadací, Asociace nadačních fondů a Asociace firemních nadací a fondů, které 

sdružují šest desítek členů. 

 

Fórum dárců se aktivně účastní legislativních procesů směřujících k prosazování zlepšení podmínek pro 

dárcovství a rozvoje veřejně prospěšných aktivit v České republice. Fórum dárců je jedním ze 

zakládajících členů CSR platformy Byznys pro společnost.   

  

Fórum dárců přispívá k formování dárcovského prostředí mnoha zásadními projekty: 

  

Informace k Dárcovské SMS najdete na Darcovskasms.cz 

Více informací k individuálnímu dárcovství najdete na Darujspravne.cz 

Žebříčky nadací a nadačních fondů najdete na Donorsforum.cz 

Všechny vítěze Cen Fóra dárců poznáte na Cenyforadarcu.cz 
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